

Q K 1 9 0 0 6 5 1

JIANG XI CAI JING DA XUE XUE BAO

-
- The logo of Jiangxi University of Finance and Economics (JFEC) is a circular emblem. The outer ring contains the text "JIANGXI UNIVERSITY OF FINANCE AND ECONOMICS" at the top and "江西财经大学" at the bottom. In the center is a red square seal with the characters "江西财大" in seal script. Below the seal, the year "1923" is inscribed.

2019¹

目 录

习近平新时代中国特色社会主义思想

新时代“美好生活”话语的生成逻辑及其实质意蕴 潘丽文 万欣荣 3

学术顾问

(以姓氏笔画为序)

卫兴华 厉以宁

叶世昌 江 平

许 毅 李京文

李 琮 吴树青

黄 达 戴园晨

经济理论

习仲勋改革开放思想研究:生发逻辑·核心要义·当代意蕴

..... 郑朝霞 徐 充 13

产业发展、城市扩张与创新型城市建设

——基于产城融合的视角 杨思莹 李 政 孙广召 21

外商直接投资知识溢出、信息化水平与技术创新能力 蒋含明 34

政府主导区域一体化战略带动了经济高质量发展吗?

——基于产业结构优化视角的考察 陈喜强 邓 丽 43

“三农”研究

我国新时代脱贫攻坚阶段性成果及其前景展望 黄承伟 55

精准扶贫政策对农村贫困居民家庭消费的影响

——基于赣南苏区的入户调查数据分析 边俊杰 赵天宇 63

编委会主任

卢福财

主编

蒋金法

副主编

蒋尧明

王展祥

魏 琳

保险与保障

全面实施全民参保计划背景下扩大失业保险覆盖面研究 杨 斌 丁建定 74

高费率低待遇与基金失衡:中国社会保险制度困境 汪润泉 张 充 82

现代管理

中国售后市场反垄断政策实施难点与政策体系构建 吴昌南 钟家福 95

异业联盟研究综述与展望 徐升华 王曲舒 103

文史哲

海派文学的文化记忆:《海上花列传》的怀旧书写 欧阳丽花 徐仲佳 114

法学研究

也论遗赠能否直接引起物权变动 汪志刚 王小兵 123

反思法视角下乡村治理的自治与法治之维 汪 鑫 李 渡 132

书 评

“以人民为中心”的收入分配学术研究巨著

——评《中国居民收入分配通论:由贫穷迈向共同富裕的中国道路与经验》

..... 杨灿明 140

本刊载文均属作者个人见解
不应理解为代表杂志社的观点

Journal of Jiangxi University of Finance & Economics

Number 1 (Serial No.121) , January, 2019

CONTENTS

•Xi Jinping's Thought of Socialism with Chinese Characteristics in the New Era•

The Generating Logic of the Discourse of "Good Life" in the New Era and Its Real Implications
..... By PAN Li-wen, WAN Xin-rong 3

•Economic Theory•

A Study on Xi Zhongxun's Thought of Reform and Opening-Up: Germinal Logic, Core Principles, and Contemporary Implications By ZHENG Zhao-xia, XU Chong 13
Industrial Development, Urban Expansion and Innovative City Construction: From the Perspective of Industry-City Integration By YANG Si-ying, LI Zheng, SUN Guang-zhao 21
FDI Knowledge Spillover, Level of Informatization and Ability of Technological Innovation
..... By JIANG Han-ming 34

Has the Government-Led Regional Integration Strategy Driven High Quality Economic Development? A Study from the Perspective of Industrial Structure Optimization.....By CHEN Xi-qiang, DENG Li 43

•Agricultural Research•

China's Staged Achievements of Poverty Alleviation in the New Era and Its Prospects
..... By HUANG Cheng-wei 55
The Impact of Precisely Targeted Poverty Alleviation Policy on the Consumption of Rural Poor Residents: An Analysis Based on Household Survey Data in Gannan Old Soviet Area
..... By BIAN Jun-jie, ZHAO Tian-yu 63

•Insurance and Security•

Research on Expanding the Coverage of Unemployment Insurance in the Context of Overall Implementation of the Nationwide Insurance Program By YANG Bin, DING Jian-ding 74
Higher Contribution rate, Lower Treatment and Fund Imbalance: The Dilemma of China's Social Insurance System By WANG Run-quan, ZHANG Chong 82

•Modern Administration•

On the Difficulties in Implementing Anti-Monopoly Policies in China's After-Sales Market and the Construction of Policy System By WU Chang-nan, ZHONG Jia-fu 95
An Overview and Outlook of the Researches on Cross-Industry Alliance
..... By XU Sheng-hua, WANG Qu-shu 103

•Literature, History and Philosophy•

Cultural Memory of Shanghai Style Literature: A Nostalgic Writing of Lives of Shanghai Singsong Girls By OUYANG Li-hua, XU Zhong-jia 114

•Legal Research•

Also on Whether the Bequest Can Directly Cause the Change of Property Rights
..... By WANG Zhi-gang, WANG Xiao-bing 123
The Dimension of Rural Governance between Autonomy and Rule of Law: From the Perspective of Reflexive Law By WANG Xin, LI Du 132

•Book Review•

A "People-Centered" Academic Research Masterpiece on Income Distribution: Comments on the General Theory of Income Distribution of Chinese Residents: China's Road and Experience from Poverty to Common Prosperity By YANG Can-ming 140

英文译校: 季大方 本期执行编辑: 朱星文

敬请继续关注 **2019** 年
《当代财经》《江西财经大学学报》

金猪贺岁

盛 | 世 | 扬 | 帆

GOLDEN PIG BRINGS HAPPINESS

2019己亥猪年

HAPPY NEW YEAR

祝广大作者、读者
新年快乐！工作顺利！

《当代财经》为月刊，140页，邮发代号为44-61，单价10元，全年120元(含邮资)。

《江西财经大学学报》为双月刊，140页，邮发代号为44-107，单价10元，全年60元(含邮资)。
(可破期订阅)

主管单位：江西财经大学
主办单位：江西财经大学
编辑者：《江西财经大学学报》编辑部
出版者：当代财经杂志社
地址：南昌市双港东大街168号
邮编：330013
国内订阅：全国各地邮局（所）
国内发行：江西省报刊发行局
国外发行：中国国际图书贸易总公司（北京399信箱）
国外发行代号：BM2487
照排制版：本社电脑制作室
印刷：南昌航大印刷有限公司
电话：0791-83816904(编辑室)
0791-83816907(办公室)
在线投稿网址：<http://cfe.jxufe.edu.cn>
电子信箱：cfe@jxufe.edu.cn

Editor-in-chief: Jiang Jin-fa

Sponsor: Jiangxi University of Finance and Economics

Edited and published by: Editorial Department of Contemporary Finance & Economics (Add: Jiangxi University of Finance and Economics, Nanchang 330013, P.R.China)

Distributed Abroad by: International Book Trading Corporation of China (P.O.Box 399, Beijing, China)

Http: cfe.jxufe.edu.cn

E-mail: cfe@jxufe.edu.cn

ISSN 1008-2972



国际标准刊号 ISSN1008-2972
国内统一刊号 CN36-1224/F

邮发代号 44-107
定价 10.00元